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Protokół Nr 4/2019 

z posiedzenia Komisji Kultury i Edukacji  

z dnia 25.04.2019 r.  

godz. 15.00 sala 433 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji p. Wioletta Śląska-Zyśk  stwierdzając quorum otworzyła 

kolejne posiedzenie Komisji Kultury i Edukacji Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, a następnie powitała wszystkich obecnych.  

 

 Załącznik nr 1,2  

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Zaopiniowanie materiałów na VI Sesję Sejmiku, w tym: 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru ofert i udzielenia dotacji                                   

z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonywanie                                                    

w 2019 r. zadań publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miejskiej Lidzbark 

Warmiński pomocy finansowej w formie dotacji celowej na doposażenie w 2019 r. 

Miejskiej Biblioteki Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim celem wprowadzenia 

nowych zajęć edukacyjnych. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 Pismo Zespołu Szkół Ekonomiczno-Handlowych im. Polaków spod Znaku 

Rodła  ws. wsparcia projektów edukacyjnych. 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji  z dnia  18.03.2019 r. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji poprosiła o przegłosowanie przesłanego  porządku obrad. Za 

przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy obecni członkowie komisji. 

 
3. Zaopiniowanie materiałów na VI Sesję Sejmiku, w tym: 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru ofert i udzielenia dotacji z 

budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego                                                                                 

na wykonywanie w 2019 r. zadań publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki 

nad zabytkami. 

 

Głos zabrał Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji p. Zdzisław Fadrowski, który  

poinformował, iż w budżecie na rok 2019 zapisano 400 000 zł. na działania                                                      

z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. W roku 2019 wpłynęło 56 ofert,                                  

z czego 9 ofert nie spełniło wymogów formalnych, 1 oferta nie spełniła wymogów 

merytorycznych natomiast 46 spełniło wymogi formalne                                                                                              

i merytoryczne,  z czego Komisja Konkursowa rekomendowała  28 ofert na kwotę 400 000 zł. 

Dodał, że załącznik do uchwały zawiera szczegółowy wykaz złożonych ofert wraz z  kwotą 

przyznanej dotacji.  

 

W związku z brakiem uwag i pytań Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad 

w/w projektem uchwały. Za pozytywnym przyjęciem głosowali wszyscy obecni członkowie 

komisji.   
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 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miejskiej Lidzbark 

Warmiński pomocy finansowej w formie dotacji celowej na doposażenie w 2019 r. 

Miejskiej Biblioteki Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim celem 

wprowadzenia nowych zajęć edukacyjnych. 

 

Ponownie głos zabrał Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji p. Zdzisław Fadrowski, 

który poinformował, iż Gmina Miejska Lidzbark Warmiński wystąpiła                                                                

z prośbą o zwiększenie dotacji celowej na doposażenie Miejskiej Biblioteki Pedagogicznej w 

Lidzbarku Warmińskim. Wyjaśnił, że środki zostaną przeznaczone na niezbędne doposażenie 

placówki w związku z ofertą dodatkowych, nowatorskich zajęć edukacyjnych. Zaproponowano 

kwotę wsparcia finansowego w wysokości 18 300 zł.  

 

Radna p. Bożenna Ulewicz zapytała, czy wsparcie dotyczy tylko dwóch form zajęć. 

 

Dyrektor p. Z. Fadrowski  wyjaśnił, iż formy zajęć będą cykliczne. Nadmienił, że placówka 

zostanie doposażona również w sprzęt i pomoce dydaktyczne.  

 

W związku z brakiem uwag i pytań Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad 

w/w projektem uchwały. Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 3 członków komisji, 

wstrzymało się – 3, przeciw- 0.  

 

4. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 Pismo Zespołu Szkół Ekonomiczno-Handlowych im. Polaków spod Znaku 

Rodła  ws. wsparcia projektów edukacyjnych. 

 

Przewodnicząca komisji odczytała treść pisma Zespołu Szkół Ekonomiczno-Handlowych 

im. Polaków spod Znaku Rodła, które stanowi załącznik do protokołu.  

    Załącznik nr 3  

 

Dyrektor p. Z. Fadrowski poinformował iż od 2 miesięcy prowadzone są działania pod 

przewodnictwem p. Sylwii Jaskulskiej Członek Zarządu Województwa dotyczące współpracy 

wszystkich podmiotów, które są zainteresowane upamiętnieniem 90-lecia szkół polskich na 

Warmii i Mazurach. Dodał, iż działania prowadzone są z powiatem olsztyńskim  i gminami na 

terenie których szkoły się znajdują, a także z Ośrodkiem Badań Naukowych i Warmińsko-

Mazurskim Ośrodkiem Doskonalenia Nauczycieli.  W dalszej kolejności poinformował,                           

iż w związku z tymi wydarzeniami Warmińsko-Mazurski Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli 

zorganizuje konferencję naukową skierowaną do nauczycieli historii, jak również przeprowadzi 

konkursy historyczne na terenie całego województwa.  

 

Radny p. Robert Gontarz zapytał, czy Zespół Szkół Ekonomiczno-Handlowych                     

im. Polaków spod Znaku Rodła nie składał wniosku o dofinansowanie                                                             

dla kombatantów.  

 

Wicemarszałek Województwa, a zarazem członek komisji  p. Marcin Kuchciński 

stwierdził, iż o ile dobrze pamięta w/w wniosek składał  Zespół Szkół Budowlanych,                             

a następnie zaproponował, aby pismo ws. wsparcia projektów edukacyjnych przekazać do 

Departamentu Kultury i Edukacji. 
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Dyrektor p. Z. Fadrowski  powiedział, iż formuła kiedy występuje o dofinansowanie 

dyrektor szkoły jest niewłaściwa, bo organem prowadzącym szkoły jest Prezydent Miasta 

Olsztyna i to organ prowadzący powinien wystąpić z wnioskiem i wówczas pomoc finansowa 

jest udzielana miastu. Kolejno stwierdził, iż miały miejsce  przypadki, gdzie dyrektorzy szkół 

łączyli się ze stowarzyszeniami patriotycznymi  i wówczas stowarzyszenia ubiegały się o 

wsparcie finansowe dla szkół. Dodał, iż działania  dofinansowywane  są w ramach konkursu – 

II etap, ponieważ są to działania z zakresu kultury i dziedzictwa kulturowego. Rok 2019 jest 

objęty patronatem Samorządu i w ramach konkursu wsparcie będzie realizowane w kierunku 

działań, które stowarzyszenia zgłoszą.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, iż otrzymała anonim, który następnie odczytała, 

dodając, że do pisma zostało załączone sprawozdanie końcowe z audytu wewnętrznego.  

 

                                                                                                             Załącznik nr 5  

 

Dyrektor p. Z. Fadrowski powiedział, iż nie jest to sprawozdanie końcowe z audytu w sensie 

prawnym ponieważ zostało ono złożone Panu Marszałkowi i powinno trafić do Warmińsko-

Mazurskiej Filharmonii, która powinna się do tego audytu odnieść. Jednostka nie miała szans, 

aby się do tego dokumentu odnieść. Audyt nie został zakończony postępowaniem końcowym, 

które Dyrektor Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii przyjąłby lub się odniósł do niego. Dodał, 

iż  dziwne jest to, że ten dokument został udostępniony na zewnątrz. Następnie poinformował, 

iż Dyrektor Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii umowę wynikającą z przetargu realizuje w 

100%. Powiedział między innymi, iż sprawdzane są wszystkie koncerty, wszystkie zawarte 

umowy i nie zauważono żadnych naruszeń i działań niezgodnych z prawem. Jego zdaniem 

Dyrektor Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii  powinien podjąć działania cywilne   w ochronie 

dóbr osobistych. Wyraził opinię, iż warto by Komisja Rewizyjna zajęła się tym tematem. Na 

zakończenie podkreślił jeszcze raz, że postępowanie kontrolne, czy audytowe powinno 

zawierać wystąpienie końcowe  i do tego powinien się odnieść dyrektor kontrolowanej 

jednostki natomiast ten fakt nie nastąpił, a dokument został upubliczniony. 

 

Radna p. Bożenna Ulewicz odniosła się do zarzutu, na który zwróciła szczególną uwagę, 

mówiąc, iż występuje tu podobny kazus jaki miał miejsce w Teatrze                                                                  

im. S. Jaracza w Olsztynie, gdzie zastępca zlecał dyrektorowi pewne zadania.  

 

Dyrektor p. Z. Fadrowski wyjaśnił, iż zgodnie z zawartą umową, w której figuruje zapis, że 

jeżeli dyrektor będzie świadczył usługę zgodnie ze swoim wykształceniem na rzecz filharmonii 

musi uzyskać stosowną zgodę organizatora, a po uzyskaniu takiej zgody wskazanym w umowie 

reprezentantem województwa do zawarcia  umowy jest zastępca dyrektora. Stwierdził, iż 

Samorząd nie może zawierać tego typu umów ponieważ jest to bieżące zarządzanie. Rola 

Samorządu została określona do powoływania i odwoływania  dyrektora nie zaś do bieżącego 

zarządzania instytucją kultury. Poinformował, iż jest upełnomocniony przedstawiciel instytucji 

kultury, a w tym przypadku wskazany jest zastępca dyrektora i kiedy stosowne zgody zostaną 

uzyskane, to wówczas zastępca  wchodzi w stosunek cywilnoprawny z dyrektorem.  

 

Radna p. Bożenna Ulewicz dodała, iż środowiska artystyczne są specyficzne.                     

Stwierdziła, iż nie rozumie dlaczego departament nie dokończył audytu . 

 

Radny p. Patryk Kozłowski  powiedział, iż powinna zająć się tym tematem Komisja 

Rewizyjna natomiast dziwnym jest fakt, że audyt nie został zakończony.  
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Członkowie komisji zdecydowali przekazać anonim do Komisji Rewizyjnej.  

 
5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 18.03.2019 r. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do protokołu z poprzedniego posiedzenia.                     

W związku z brakiem uwag zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu z posiedzenia z 

dnia 18.03.2019 r. Za pozytywnym przyjęciem protokołu głosowało – 5 radnych, 1 – osoba się 

wstrzymała, głosów przeciw nie było. 

 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji po wyczerpaniu porządku posiedzenia podziękowała za udział w 

obradach. Na tym posiedzenie Komisji Kultury i Edukacji Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w dniu 25 kwietnia 2019 r., zostało zakończone. 

 

 

 

 

        Przewodnicząca Komisji 

 

                  Wioletta Śląska-Zyśk 

 

 
Protokołowała: 

 

Mirosława Baran - Styczyszyn 

 


